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Sekretariat  

Voksne og Velfærd 

Sekretær Lisbeth Halvorsen 

27. august 2018 

 

Ishøj Byråd 

v/Borgmester Ole Bjørstorp  

og socialudvalgsformand Merete Amdisen. 

 

 

Udtalelse til budget 2019 – anmodning om afholdelse af 8 ordinære 

seniorrådsmøder årligt: 

 
Seniorrådet skal anmode om, at Rådets årlige antal møder forøges fra de nuværende 6 
ordinære møder til mindst 8 årlige møder. 
 
Rådet behandler rigtig mange sager årligt, omkring ældre 60+. Mange af sagerne er 
store, tunge og ret tidskrævende. Med de nuværende 6 årlige møder, er der ikke 
tilstrækkelig tid til at foretage en grundig og tilbundsgående sagsbehandling, ikke 
mindst, da administrationen kun afsætter 2 timer til hvert møde. 
 
For at kunne lave et ordentligt stykke arbejde, afholder Seniorrådet rigtig mange ekstra  
møder uden deltagelse af sekretær og forvaltning, ligesom Seniorrådet har et årligt 
møde med Social- og sundhedsudvalget, endvidere 2 årlige møde med hjemme-plejen, 
4 årlige møder i Region Hovedstadens ældreråd og 2 årlige møder med ældrerådene 
på Vestegnen.  
 
Ishøj kommune er den kommune, der har bevilliget mindst tid til ordinære møder i 
Seniorrådet. Øvrige kommuner i Region Hovedstaden har bevilliget 10-11 årlige møder, 
der alle er diæt berettigede. 
 
Seniorrådet skal nødvendigvis gøre opmærksom på, at i henhold til vejledningen for æl-
dreråd er Ældrerådet i henhold til forvaltningslovens § 21 en selvstændig forvaltnings-
enhed og er omfattet af forvaltningsloven og offentlighedsloven, jf. forvaltningslovens 
§ 28, stk. 5. 
 
Bestemmelsen om funktionen, som en selvstændig forvaltningsenhed, må derfor 
medføre, at Seniorrådet sidestilles med antal møder op til samme antal, som 
kommunens øvrige stående udvalg, altså op til 11 årlige møder. 
 
Merudgiften til diæter ved en forhøjelse af årlige møder vil være minimal, idet halvdelen 
af Seniorrådets medlemmer, har fraskrevet sig retten til at få udbetalt diæter. 
 
Kommunen har hidtil haft den opfattelse af, at såfremt antallet af ordinære møder til 
Seniorrådet øges, så skal det også gælde for Handicaprådet. Denne betragtning er 
Rådet ikke enig i, eftersom Handicaprådet ikke behandler lige så mange sager årligt, 
samt heller ikke har det antal af andre møder, som Seniorrådet har. 
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Hvis kommunen ønsker et seniorråd, der er i stand til at fungere optimalt til gavn for den 
ældre borgergruppe og kommunen som helhed, må Byrådet nødvendigvis hæve an´- 
tallet af ordinære møder, således at Seniorrådet ikke stilles ringere end Region Hoved-
stadens ældreråd/seniorråd i regionens kommuner. 
 
Derfor skal Seniorrådet anmode Byrådet om at forøge Seniorrådets årlige møder, fra 
det nuværende antal, og som det har været siden opstarten af kommunernes seniorråd 
Den nuværende bevilling af antal årlige møder til Seniorrådet, kan godt give Seniorrådet 
det indtryk, at Byrådet ikke ønsker et velfungerende Seniorråd, når man ikke 
anerkender, at Seniorrådet skal have den fornødne tid til at udføre Seniorrådets mange 
opgaver omkring ældre 60+. Nødvendigvis skal der også tages højde for mange 
tidskrævende høringssvar, bl.a. til kommunens årlige budget for det kommende år. 
 
Seniorrådet imødeser en efterkommelse af ønsket om en forøgelse af antal årlige 
møder. 
 

På Seniorrådets vegne. 
 

Bjarne Gosvig     /     Peter Møller 
                                                Formand              Næstformand 
 


